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VERSLAG EILANDENOVERLEG  dinsdag 27 juni 2023 
Met 2 wijzigingen vastgesteld 13 september 2023 
 
Aanwezig:  
Alex Sala, Erik Hardeman, Esmée Levinson, Gedi van Schriek, Ger van den Burg, Heleen 
Verschuren, Inez Brandsma, Lex Gründeman, Michel Odjo, Piet Jonker, Rinus Dussel, Reinout 
Koperdraad en Petra Catz 
Bart Uitdenbogaart (voorzitter), Anneke Dorrestein (verslag)  
 
Aanwezig wijkagent: Mandy van Rijn 
 
Afwezig met kennisgeving:   
Francoise Hack, Fons Baede, Guust Augustijn, Moon Rijven, Neeria Oostra-Malaver, Sjoerd 
Munnik, Sybrand Hekking, Wim Pels, en gebiedsmakelaar Danny Konings. 
 
1. Opening en voorstelronde, vaststellen agenda 
Aanwezigen stellen zich kort voor. 
Agenda wordt vastgesteld 
 
2. Mededelingen 
- lid voor Commissie van Toezicht gezocht 
Het bestuur van de buurtorganisatie1018 heeft een Commissie van Toezicht. Men was op 
zoek naar een nieuw lid. Daarom stond het op de agenda. Maar inmiddels is er iemand die in 
deze commissie wil plaatsnemen. 
 
- zitting beroep ontheffing Wet Natuurbeheer ivm vleermuizen, d.d. 7 juni 
Er is een zitting hierover geweest. Rond 17 juli zal de rechter hierover uitspraak doen 
 
- stand van zaken Oosterkerk  
Er is gesproken met Stadsherstel. Naast de Citykerk heeft nu ook het Balletorkest zich   
teruggetrokken als hoofdhuurder. Er zal geen grote verbouwing meer plaatsvinden, maar 
werkzaamheden voor verduurzaming en basic herstelwerkzaamheden. 
Stadsherstel wil graag de ruimte verhuren aan mensen uit de buurt als zij voor een activiteit 
de Oosterkerk zouden willen gebruiken. 
 
- verkeerslichten kruispunt Oosterkerk 
Bart heeft een ontwijkend antwoord gekregen op het verzoek om de verkeerslichten 
vanwege de verkeersonveiligheid weer te plaatsen. 
Lex en Heleen vragen zich af of het terugplaatsen van de verkeerslichten wel veiligheid geeft. 
Voorstel is om eerst goed te onderzoeken op deze plek waar de onveilige verkeerssituatie 
door ontstaat. We wachten af met welke oplossingen het stadsdeel komt. 
 
- Michel vertelt dat er voor 9 juli een Keti Koti bijeenkomst is georganiseerd door Stichting 
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CuRINeSa en Stichting Over de Brug, om met elkaar te eten. Iedereen is welkom.  
Helaas blijkt er op de locatie waar ze zitten de keuken niet meer gebruikt te kunnen worden.  
Dus het eten moet ergens anders gemaakt worden. Er wordt door de aanwezigen 
meegedacht hoe dit op te lossen zou zijn. Michel neemt het op en vertrouwt erop dat het 
goed komt.  
 
- Rinus attendeert op een leuk zomerprogramma voor kinderen uit de wijk binnen het 
Speeltuingebouw 
 
- Er is een mini festival koken georganiseerd voor de buurt. Deze is 12 juli.  
 
3.  Verslag Eilandenoverleg 19 april 2023  
Verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. Met complimenten aan de maker ervan. 
 
4.  Wat speelt in de buurt 
Dit agendapunt is om kort te delen met aanwezigen wat in jouw omgeving speelt, waar jij of 
jouw buurtbewoners tegenaan lopen. Heb je hierbij advies nodig of wellicht wil je je met 
enkele anderen inzetten voor een oplossing en een werkgroep vormen. 
 
- Wordt er binnen de buurt aandacht gegeven aan de nationale burendag van 24 september, 
is een vraag die wordt gesteld. Sinds jaar en dag wordt de burendag door buurtcomité 
oostelijke eilanden georganiseerd met hulp van vele vrijwilligers. 
 
- Er is een groep jongeren van ongeveer 15 personen die zo her en der in de buurt voor 
onrust, overlast, onveiligheid, zorgen.  
Advies: Mocht je dat tegenkomen in jouw woonomgeving, doe een melding  
bij Zorg en Overlast: 020 255 2914 of bel de politie 0900-8844. 
Overlast van buurtbewoners melden bij Meldpunt Zorg en Woonoverlast - Gemeente 
Amsterdam 
Het geval is dat een paar jongeren een gebiedsverbod hebben gekregen vanwege hun 
gedrag. Ze mogen niet meer op Wittenburg en bij het Speeltuingebouw in de Fortuinstraat 
komen. Het nummer kan je ook bellen als je zorgen hebt over iemand uit de buurt waar het 
niet goed mee gaat. 
 
- Inez Brandsma houdt de vergunningen voor het verhuren van kamers bij. Ze wil bezien of 
dit overlast tot gevolg heeft en/of gevolgen heeft voor het verhuren van woningen.  
Het wordt op dit moment niet als probleem ervaren door de aanwezigen.  
Bart merkt op dat het quotum van uit te geven vergunningen zoals voor AirBnB ’s, nog lang 
niet is bereikt voor de Oostelijke Eilanden. Mochten dergelijke vergunningen maximaal 
afgegeven zijn dan zou het wel eens een probleem kunnen worden. 
 
- Gedi brengt de noodsituatie op de Kattenburgerstraat in. Deze staat vol met in file staande 
auto’s. Er zijn bewoners aan de Kattenburgerstraat die hier gevolgen van ondervinden. 
Ademhalingsproblemen, zelfs iemand die naar het ziekenhuis moest worden gebracht. 
Kinderen wiens medicatie verhoogd moet worden.  
Er wordt geluisterd door de wethouder, maar niets mee gedaan. Het project van het afsluiten 
van Weesperstraat gaat gewoon door. Soms wordt de informatie zelfs ontkend. 
Kattenburgergroep gaat door met het aankaarten van deze situatie en de vraag om de pilot 
te stoppen.  
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Er is deze week nog een Raadsvergadering hierover, die hiervoor met spoed bijeen is 
geroepen.  
Reinoud geeft als tip dat op 4 juli  in de Stadsdeelcommissie Centrum ingesproken kan 
worden.  
 
5.  Kennismaking met onze wijkagent Mandy van Wijk 
Het heeft even geduurd, maar Mandy heeft tijd gevonden om kennis te maken met het 
Eilandenoverleg. Het is een fijn gesprek waarin we een enthousiaste en betrokken wijkagent 
zien die het contact met mensen echt belangrijk vindt. Ze heeft al met de organisaties die 
van belang zijn, kennis gemaakt.  
Mandy is de wijkagent voor een deel van Oostenburg en voor het Funen. Haar collega Thijs 
Jelle van Drogen is wijkagent van de andere Eilanden.  
Ze vertelt enthousiast over haar functie die ze nu heeft.  
Wij hopen met zijn allen dat zij deze functie definitief mag gaan bekleden en ook voor 
langere tijd. Ze benadrukt om meldingen te doen als je onraad ziet. 
 
6. Terugkoppeling van de evaluatie van het Eilandenoverleg 
[link naar document met onze bevindingen] 
Er zijn een paar centrale punten uit het overleg te halen. Namelijk 
1 Eilandenoverleg is de plek waarin voortgang van de werkgroepen / hun  
   activiteiten worden gedeeld 
Zoals Dijksgracht Oost, Marineterrein, VOC kade,  Terrassen en Horeca Plan Oostenburg 
Noord, Project Hoogfrequentie Spoorvervoer, DOCK, et cetera. 
In het overleg kunnen ook werkgroepen op thema’s ontstaan. 
De vraag die kwam was, moeten werkgroepen wel oproepen tot actie. Mensen hiertoe 
stimuleren?  
Het antwoord is: Werkgroepen zetten zich in om zaken te bereiken die voor bewoners en 
woonomgeving van belang zijn.  
Als actie nodig is, is het aan de werkgroep dit te organiseren. Het Eilandenoverleg zelf staat 
daarbuiten. De mensen die in het Eilandenoverleg hebben natuurlijk hun keuze om zich 
hierbij aan te sluiten. Dat is vrij voor een ieder.  
2 Eilandenoverleg is de plek waarin thema’s die in de buurt spelen, kunnen worden  
    gedeeld 
3 Eilandenoverleg is de plek voor verbinding van buurtbewoners met de buurt 
Daar zou bijvoorbeeld ook aandacht voor het 750 jarig bestaan van Amsterdam en 
Oosterkerk voor de Buurt onder vallen. Of wat we doen we als buurt in de Werkspoorhal (10 
dagen per jaar gedurende 5 jaar) 
En dan het laatste punt: 
4 het Eilandenoverleg is het voorportaal voor het democratisch proces 
Uitwisseling van gedachten en visies. (denk aan burgerfora en buurtrechten) 
Eilandenoverleg zou moeten meedenken en praten over het Beleidsplan dat de buurt 
aangaat.  
 
Conclusie van agendacommissie: 
De rollen 1 – 2 zijn terug te zien in Eilandenoverleg en rol 3 deels. 
Immers de werkgroepen delen hun bevindingen, bespreken wat ze doen, en koppelen ook de 
resultaten terug. In hun werk hebben ze de buurt voor ogen.  
Er kunnen vanuit het Eilandenoverleg nieuwe initiatieven ontstaan.  
Ook wordt er getipt wat je bij bepaalde problemen kunt doen. 
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Het overleg biedt op deze wijze contact tussen Eilandbewoners, maar het overleg organiseert 
niet zelf activiteiten voor het contact tussen buurtbewoners. 
Als er mensen zijn die zich op thema’s zoals genoemd willen inzetten is het Eilandenoverleg 
een mogelijkheid werkgroep te formeren en tips te krijgen welke wegen te bewandelen.  
Het Eilandenoverleg is geen afspiegeling van de buurt, het zijn de aanwezigen van een 
vergadering die iets kunnen vinden, d willen participeren in zaken die spelen in hun 
leefomgeving.  
 
De aanwezigen kunnen zich vinden in de conclusie.  
Rinus complimenteert de voorzitter met het oppakken van een evaluatie. Daar zo open in te 
staan.  
 
7. Dijksgracht Oost, stand van zaken 
De zitting van de rechtbank Noord Holland over het beroep tegen de ontheffing van de 
gemeente om het foerageergebied van de dwergvleermuis te mogen aantasten, is geweest. 
Er werd goed geluisterd door de rechter. De advocaat die de werkgroep heeft ingeschakeld, 
had goede inbreng en stelde goede vragen die door de rechter werden erkend. Half juli volgt 
de uitspraak. 
4 juli zal de stadsdeelcommissie bepalen of het concept bestemmingsplan ter inzage komt te 
liggen. Het kan zijn dat er eerst nog een traject wordt gestart om meer informatie op tafel te 
krijgen, bewoners te betrekken en daarna kan de politiek dan een nieuwe belangenafweging 
maken. Dan komt het in oktober weer terug op de agenda van de stadsdeelcommissie.  
 
8. Het Marineterrein, stand van zaken 
Advies gevraagd nota uitgangspunten beantwoording.  
Saskia Moerbeek heeft ingesproken bij het Stadsdeelcommissie. 
Nu wachten op het formeel advies. De geluiden zijn positief. Er komt een zwaarwegend 
advies naar de Raad. Men wil de maquettes van Gedi van Schriek, van de Werkgroep 
Ontwikkeling Marineterrein, opnemen in de stukken voor de Raadscommissie. 
 
9. De VOC kade, stand van zaken  
Het concept Terrassenplan zou voor de zomer nog ter inzage gelegd moeten worden. Gunstig 
lijkt dat de gemeente Oostenburg Noord als woonwijk wil definiëren waardoor vroegere 
sluitingstijden van de terrassen mogelijk worden. Van Gendthallen heeft een 
omgevingsvergunning. Leden van de werkgroep hebben beroep aangetekend bij de 
rechtbank omdat de antwoorden van de gemeente op de bezwaren niet serieus over 
kwamen, het gaat om aantal vaarbewegingen van de boten voor de bezoekers en 
leveranciers, overlast van boegschroefgeluid en het maken van een zwemvlonder in de kade. 
Immers daar is vervuild water, ook na de sanering door Waternet, en de vlonder nodigt bij 
mooi zonnig weer uit om in het water te springen. Het bezwaar van Piet ziet vooral op het te 
verwachten tekort aan fietsparkeerplekken waardoor de openbare ruimte zal verrommelen 
met her en der gestalde fietsen. 
 
Piet en Bart hebben gesprek met AHAM, eigenaar van het pand van Roest, gehad. Er werd 
een presentatie gegeven over hun terras en de afwatering die niet zou deugen. Een oplossing 
zou zijn een breder terras en het doortrekken van een groenstrook die ook het zicht op het 
terras en het geluid van het terras zou beperken. De presentatie wordt besproken in de 
werkgroep. 
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10. Rondvraag en afsluiting 
- Gedi attendeert op de brief van Pro Rail  
Pro Rail informeert hierin bewoners over de aanpak van het project Hoogfrequent Spoor. 
Gedi zal maandag 3 juli naar de bijeenkomst gaan. Sjoerd Munnik en Claar Kocht (Funen) zijn 
hiermee bezig geweest.  
 
- Er zijn problemen met de toegangshekken van het Speeltuingebouw. Ze staan schuin. Daar 
moet wat aan gebeuren, voordat er ongelukken gebeuren. We brengen het onder de 
aandacht van Danny tijdens ons reguliere overleg. 
 
Tot zover alle punten besproken. 
 
Bart sluit de bijeenkomst om 21.30 uur af.  
Daarna in de ruimte van de Witte Boei nog een borrel met elkaar genomen om te klinken op 
de zomer en de goede samenwerking.  
 
Komend Eilandenoverleg is:  
woensdag 13 september 2023  van 20:00 uur tot 21.30 uur in de Witte Boei  
 
en de vervolg data Eilandenoverleg 2023 zijn:  
dinsdag 7 november en  woensdag 13 december 


